

Referat fra Møde mellem Naturgruppen, Trampestisgruppen og Lokalforum d. 14. august 2025

Deltagere: Lis Sølvmoose, Patrick McLaughlin, Anette Hallstrøm (Naturgruppen), Marianne Klug-Andersen (Trampestisgruppen) referent og Kåre Hendriksen (Lokalforum).

Afbud: Jette Porting (Trampestisgruppen)

Formål med mødet var at følge op på Lokalforums beslutning, om at få etableret en lokal gruppe på Orø, som forholder sig til flora og fauna.

Efter gensidig præsentation af mødedeltagerne drøftede vi følgende emner:

Gruppen navn og tilhørsforhold:

Lokalforums arbejdstitel for gruppen har været Flora- og Faunagruppen, men dem som har meldt sig til gruppen vil hellere have at gruppen hedder: Naturgruppen på Orø, hvilket vi vil bede om bliver rettet til. Gruppen er en arbejdsgruppen under Lokalforum. På Lokalforums hjemmeside får gruppen sin egen underhjemmeside, hvor bl.a. introduktions-tekst og referatet kan ligge.

På mødet blev det aftalt at Naturgruppen p.t. har planer om følgende:

1. At kontakte og gerne holde møder med Lokalafdelingen af Danmarks Naturfredningsforening for at forstå historikken og hvordan implementeringen af plejeplanen kan finde sted / Anette tager kontakt
2. Kontakte Botanisk Forening for at blive klogere på, hvilke informationer foreningen har om Orø / Lis kontakter
3. Holde møder med både embedsværk og politikere i Holbæk Kommune for at holde dem "til ilden" og forstå hvordan plejeplanen kan blive til virkelighed. Dette gøres i samarbejdet med Trampestisgruppen, da der også er udarbejdet en plejeplan for stierne på Orø / Marianne kontakter. (Mødet skal først være efter 6/10)
4. Skrive artikler til Orøposten om gruppens arbejde / Aftales løbende
5. Få skabt interesse og engagement hos naturinteresserede borgere på Orø, f.eks. gennem deltagelse i "vilde blomsters dag", som er en søndag i juni. Afholde event, hvor vi sammen kortlægger invasive arter og andet relevant for naturen på Orø / Aftales løbende

Forslag til kommunikation om gruppens arbejde:

- Hjemmeside under Lokalforum
- Overvejelse om oprettelse af selvstændig Facebookgruppe?
- Artikler i Orøposten
- Direkte kontakt til Orø's Grundejerforeninger via mail.
- Mail-gruppe over dem, som ønsker at deltage i naturarbejdet på Orø?
- Gerne flere ideer

Næste møde i Naturgruppen:

Lis, Anette og Patrick aftaler selv, hvornår og hvor de afholder næste møde i Naturgruppen.